

RESOLUTION

adopted by the Council
at its tenth special session

2007 (S-X). The future of the Trust Territory of the Cameroons under United Kingdom administration: report of the United Nations Plebiscite Commissioner on the plebiscite in the northern part of the Territory

The Trusteeship Council,

Recalling that it was requested by the General Assembly in resolution 1350 (XIII) of 13 March 1959 to transmit to the Assembly the report of the United Nations Plebiscite Commissioner on the plebiscite conducted in the Northern Cameroons in time for the report to be considered before the end of the fourteenth session of the General Assembly, together with any recommendations and observations it considered necessary,

Bearing in mind the need to facilitate urgent consideration of this report by the General Assembly,

1. *Takes note* of the report of the United Nations Plebiscite Commissioner;¹

2. *Expresses its warm appreciation* of the work of the United Nations Plebiscite Commissioner and his staff;

3. *Forwards* the report to the General Assembly for its consideration.

*1042nd meeting,
2 December 1959.*

¹ T/1491 and Corr.1 and Add.1. Distributed also under the symbol A/4314 and Add.1; see *Official Records of the General Assembly, Fourteenth Session, Annexes*, agenda item 41, addendum.

RESOLUTION

adoptée par le Conseil
à sa dixième session extraordinaire

2007 (S-X). Avenir du Territoire sous tutelle du Cameroun sous administration du Royaume-Uni: rapport du Commissaire des Nations Unies aux plébiscites sur le plébiscite dans la partie septentrionale du Territoire

Le Conseil de tutelle,

Rappelant que l'Assemblée générale l'a prié, dans sa résolution 1350 (XIII) du 13 mars 1959, de lui transmettre, à temps pour qu'elle puisse l'examiner avant la fin de sa quatorzième session, le rapport du Commissaire des Nations Unies aux plébiscites sur le plébiscite organisé au Cameroun septentrional, accompagné de toutes recommandations et observations qu'il jugerait nécessaires,

Tenant compte de la nécessité de permettre à l'Assemblée générale d'examiner au plus tôt ce rapport,

1. *Prend acte* du rapport du Commissaire des Nations Unies aux plébiscites¹;

2. *Exprime ses vifs remerciements* au Commissaire des Nations Unies aux plébiscites et à son personnel pour la tâche qu'ils ont accomplie;

3. *Transmet* le rapport à l'Assemblée générale pour examen.

*1042ème séance,
2 décembre 1959.*

¹ T/1491 et Corr.1 et Add.1. Distribué également sous la cote A/4314 et Add.1; voir *Documents officiels de l'Assemblée générale, quatorzième session, Annexes*, point 41 de l'ordre du jour, additif.